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В статье проводится анализ компетенции местного самоуправления как института публичной вла-

сти, рассматриваются теоретические и практические аспекты компетенционных возможностей местного 

самоуправления. Установленные законодательством как государственные, так и собственные предметы 

ведения и полномочия далеко не всегда соответствуют природе и возможностям местного самоуправле-

ния. Различные конструкции передачи органам местного самоуправления государственных полномочий 

(наделение, перераспределение, инкорпорация, инициирование) создаются законодателем порой без уче-

та возможных негативных факторов, возникающих при их реализации, при которых органы местного са-

моуправления вынуждены использовать свои собственные материальные и финансовые ресурсы в ущерб 

решению вопросов местного значения. В результате произвольного перераспределения полномочий орга-

нов местного самоуправления в пользу государственных органов субъектов РФ и коммерческих структур 

происходит потеря авторитета и значимости местного самоуправления. В статье предлагается усилить на-

правление законодательного регулирования, связанное с внутренним перераспределением полномочий 

от органов местного самоуправления к населению, которое отвечает сущности самого местного самоу-

правления. 
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The article analyzes the competence of local self-government as an institution of public power, examines the 

theoretical and practical aspects of the competence capabilities of local self-government. Both the state and its 

own subjects of competence and powers established by the legislation do not always correspond to the nature and 

capabilities of local self-government. Various structures for transferring state powers to local self-government bodies 

(vesting, redistribution, incorporation, initiation) are sometimes created by the legislator without taking into account 

possible negative factors that arise during their implementation, in which local self-government bodies are forced 

to use their own material and financial resources to the detriment of solving local issues. As a result of the arbitrary 

redistribution of the powers of local self-government bodies in favor of the state bodies of the subjects of the Russian 

Federation and commercial structures, there is a loss of the authority and significance of local self-government. 

The article proposes to strengthen the direction of legislative regulation related to the internal redistribution 

of powers from local self-government bodies to the population, which corresponds to the essence of local self-

government itself.
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